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§ 63 

Information/workshop inriktning på Nacka biblioteks 
framtid  

Beslut 
Kulturnämnden noterar informationen till protokollet.  

Ärendet 
Inga Lundén, före detta bibliotekschef på Stockholms stadsbibliotek, presenterar för 
nämnden den framtida utvecklingen av folkbibliotek utifrån bibliotekslagen och Nacka 
kommuns biblioteksstrategi.  

Beslutsgång 
Kulturnämnden noterade informationen till protokollet.  
 
- - - - - 
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§ 64 KUN 2016/85 

Lån av elcykel på bibliotek  
Motion den 12 september 2016 av Lisskulla Zayane och Sidney Holm (MP) 

Beslut 
Kulturnämnden föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige avslår förslaget i motionen då utlån av elcyklar på bibliotek inte ingår i 
bibliotekens uppdrag. Kommunfullmäktige noterar även att det pågår en utredning om 
utlån av idrottsutrustning via Sportotek. Motionen är med detta färdigbehandlad. 

Ärendet 
Motionärerna föreslår att kommunen ska utreda möjligheterna att Nackaborna erbjuds lån 
av elcyklar på kommunens bibliotek. Biblioteken har begränsade ytor och fokus är att 
tillgängliggöra olika typer av medier för att stimulera läsfrämjande.  
I bibliotekslagen och biblioteksstrategin framgår vilka mål biblioteken ska arbeta efter. 
Bedömningen är att elcykeluthyrning på bibliotek inte ingår i bibliotekens uppdrag. 

Handlingar i ärendet 
Kultur- och fritidsenhetens tjänsteskrivelse den 5 oktober 2016 
Bilaga 1. Motion Lån av elcykel på bibliotek den 12 september 2016 av Lisskulla Zayane 
och Sidney Holm (MP) 

Yrkanden 
Ordförande Hans Peters (C) yrkade bifall till förslag till beslut.  
 
Åsa Marnell (MP) yrkade bifall till motionen.  

Beslutsgång 
Ordförande Hans Peters (C) ställde sitt bifallsyrkande mot Åsa Marnells (MP) yrkande och 
fann att nämnden hade avslagit Åsa Marnells (MP) yrkande.  
 
Kulturnämnden beslutade således i enlighet med förslag till beslut.   

Reservationer 
Åsa Marnell (MP) reserverade sig mot beslutet och angav följande.  
 
”Nacka har en cykelstrategi enligt vilken 20% av alla resor ska ske med cykel år 2030. Att 
låta nackabor testa elcykel skulle kunna leda till att fler upptäcker detta transportmedel. 
 
Miljöpartiet föreslog redan i förra årets budget ett "idrottsbibliotek" där medborgare kunde 
låna utrustning. Ibland kan möjligheten att kunna delta i olika aktiviteter begränsas av  
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§ 64 forts  
 
plånboken då utrustning ofta är dyr. Vad gäller barn så måste ju denna även ständigt 
uppdateras då de växer fort.  
 
Att kunna låna utrustning, saker och prylar går i linje med den hållbara cirkulära ekonomin. 
Det vi bara behöver ibland, inte själva har råd med eller vill testa på är ypperligt att låna och 
dela med varandra för att slippa tillverka i överflöd och tära så lite som möjligt på världens 
resurser. 
 
Innan olika "tek" för att låna annat än böcker finns på plats i Nacka anser Miljöpartiet att 
de befintliga biblioteken i alla fall kan ha ett begränsat antal elcyklar till utlåning, precis som 
i andra kommuner. Biblioteken finns redan i Nackas olika hörn och möjligheten skulle 
därmed finnas att snabbt kunna få igång ett dylikt test-/pilotprojekt. Precis som det finns 
cykelaffärer i köpcentrum kunde cyklar få ledas in och ut. Andra lösningar skulle säkert 
också finnas - bara viljan finns! 
När vi sedan byggt upp "prylotek" och "aktivotek" kan "cyklotek" även passa i dessa 
verksamheter!” 
 
- - - - - 
  



 
7 (19) 

 25 oktober 2016 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kulturnämnden 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 65 KUN 2016/87 

Reviderade specifika auktorisationsvillkor musikskolan 

Beslut 
1. Kulturnämnden beslutar att anta reviderade specifika auktorisationsvillkor enligt 

bilaga 1 till tjänsteskrivelsen. 
 

2. Kulturnämnden beslutar att de reviderade specifika auktorisationsvillkoren ska 
börja gälla från och med den 1 januari 2017, under förutsättning att det är tekniskt 
genomförbart i datasystemet Nacka24musik. 

Ärendet 
Nuvarande specifika auktorisationsvillkor för kundval musikskola behöver revideras med 
syfte att uppnå en effektivare administration, bättre möjlighet för planering för 
musikskolorna och bättre service till medborgarna. Den manuella hanteringen som uppstår 
till följd av antalet felkällor i datasystemet Nacka24musik bör minimeras för alla parter. 
Felkällorna uppstår främst till följd av för många fakturaomgångar till varje enskild 
räkningsmottagare. Nuvarande system innebär att elevavgiften delas upp i två faktureringar 
per termin, vilket i praktiken innebär att elever som avslutar sin plats innan terminens slut 
inte behöver betala hela terminsavgiften. Den huvudsakliga ändringen som föreslås i detta 
ärende innebär att respektive räkningsmottagare faktureras en gång per termin för hela 
terminsavgiften. Detta bidrar både till en effektivare administration och ökad stabilitet 
under pågående terminsundervisning. De reviderade specifika auktorisationsvillkoren 
föreslås börja gälla från och med den 1 januari 2017. 

Handlingar i ärendet 
Kultur- och fritidsenhetens tjänsteskrivelse den 12 oktober 2016  
Bilaga 1. Förslag till reviderade specifika auktorisationsvillkor musikskola. 
Bilaga 2. Reglemente för kundval 

Beslutsgång 
Kulturnämnden beslutade i enlighet med förslag till beslut.  
 
- - - - - 
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§ 66 KUN 2016/89 

Nya taxor i Älta Kulturknut 2017 

Beslut 
1. Kulturnämnden beslutar att fastställa nya taxor för Älta Kulturknut i enlighet med 

bilaga 2 till tjänsteskrivelsen. 
 

2. Kulturnämnden beslutar att de nya taxorna ska börja gälla från och med den 1 
januari 2017. 

Ärendet 
Kommunfullmäktige har bemyndigat kulturnämnden att fastställa taxa för lokalupplåtelse i 
kulturlokaler. För närvarande fastställer kulturnämnden taxor för lokalupplåtelse i bland 
annat Älta Kulturknut, för vilket kulturnämnden har avtal om lokalupplåtelse med Älta 
kulturförening. Föreningen har skickat in ett förslag till reviderade taxor som innebär 
prishöjningar för privatpersoner, företag och kommersiell verksamhet samt taxa för en ny 
lokal i huset. Utöver det föreslås att Nacka kommun, och enskilda anordnare med 
kommunal finansiering som inkluderar lokalkostnader, ska erbjudas femtio procents rabatt 
mellan klockan 8-14. Förslagen är rimliga utifrån husets förutsättningar och ligger i linje 
med kulturnämndens prioriterade målgrupper, samt kommunens mål om effektivt 
resursutnyttjande. De nya taxorna föreslås börja gälla från och med den 1 januari 2017. 

Handlingar i ärendet 
Kultur- och fritidsenhetens tjänsteskrivelse den 11 oktober 2016  
Bilaga 1. Generella riktlinjer, regler och fördelningsprinciper gällande lokalupplåtelse i 
kulturlokaler. 
Bilaga 2. Förslag till nya taxor i Älta Kulturknut 2017 

Yrkanden 
Ordförande Hans Peters (C) yrkade bifall till förslag till beslut.  

Beslutsgång 
Kulturnämnden beslutade i enlighet med Hans Peters (C) bifallsyrkande.   
 
- - - - - 
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§ 67 KUN 2016/29 

Nackas miljöprogram 2016-2030 i fokus, särskilt de 
kulturella ekosystemtjänsterna   
Politikerinitiativ den 14 mars 2016  av Åsa Marnell (MP) 

Beslut 
Kulturnämnden noterar utredningen och förklarar med den noteringen politikerinitiativet 
färdigbehandlat. 

Ärendet 
Politikerinitiativet efterfrågar på vilket sätt miljöförbättrande åtgärder redovisas i mål- och 
budgetprocessen och vill ha svar på ett antal frågor om kulturella ekosystemtjänster i 
Nacka. Begreppet kulturella ekosystemtjänster är diffust men kan beskrivas vara skönhet, 
inspiration, rekreation och andliga värden. Eftersom begreppet är vagt och används av 
forskare från olika vetenskapliga discipliner och praktiker från olika samhällssektorer så har 
det kommit att omfatta en nästan obegränsad mängd av möjliga tjänster knutna till 
ekosystemen. Våra olika kulturmiljöer, offentliga konstverk, parker, kultur-och 
naturreservat och kulturlivet kan ses som exempel på kulturella ekosystemtjänster i Nacka. 
De kulturella ekosystemtjänsterna skapar nytta genom att bidra till medborgarnas hälsa, 
välbefinnande och livskvalitet. De kan omsättas som olika åtgärder, program och 
verksamheter inom områden som rekreation/friluftsliv, kulturarv, turism, pedagogik eller 
inom alla de konstnärliga eller estetiska värden som kulturnämnden har uppdrag att bevara 
och utveckla. Nyttan med de kulturella ekosystemtjänsterna skapas för och kan användas 
av hela befolkningen i Nacka och för alla aktörer som verkar eller besöker Nacka. 

Handlingar i ärendet 
Kultur- och fritidsenhetens tjänsteskrivelse den 5 oktober 2016 
Bilaga 1 – Politikerinitiativ- Nackas miljöprogram 2016-2030 i fokus, särskilt de kulturella 
ekosystemtjänsterna 

Yrkanden 
Ordförande Hans Peters (C) yrkade bifall till förslag till beslut.  

Beslutsgång 
Kulturnämnden beslutade i enlighet med Hans Peters (C) bifallsyrkande.  
 
- - - - - 
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§ 68 KUN 2016/56 

Skapa fler ateljéer och inför ateljéstöd till Nackas 
professionellt verksamma konstnärer och 
konsthantverkare   
Politikerinitiativ den 29 april 2016 av Fredrik Holmqvist (V) 

Beslut 
1. Kulturnämnden noterar att det redan pågår ett arbete som uppfyller intentionerna 

bakom förslagen att inventera kommunens lokaler i syfte att inrätta ateljéer och 
verkstäder för konstnärer och konsthantverkare samt att skapa förutsättningar för 
byggherrar i Nacka att bygga ateljélokaler när "Nacka bygger stad”. 
 

2. Kulturnämnden avslår förslaget att inrätta ett ateljéstöd samt att inrätta ett rättvist 
kösystem till ateljéerna då det inte bedöms vara prioriterat att inom nuvarande 
budgetram inrätta ett ateljéstöd och att efterfrågan av ett kösystem inte bedöms 
finnas. Politikerinitiativet är med detta färdigbehandlat. 

Ärendet 
Inom ramen för nuvarande kulturstöd bedöms det inte vara prioriterat att inrätta ett 
ateljéstöd. Inventering av möjliga lokaler och ytor för ateljéer och verkstäder för konstnärer 
och konsthantverkare, samt behov av nya sådana, hanteras inom kultur-och fritidsenhetens 
reguljära samarbete med kommunens lokalenhet. Behoven av lokaler och ytor, däri 
inkluderat ateljéer och verkstäder för produktion av konst, lyfts fram i den årliga 
kapacitetsutredningen. Kulturprocessen bistår stadsutvecklingsprocessen med sakkunskap 
om värdet och behoven av ytor och lokaler för kulturverksamheter och konstnärlig 
produktion. Även privata byggherrar som i olika typer av exploateringsavtal eller uppdrag 
samverkar med kommunen i olika stadsutvecklings- och bostadsprojekt tar del av den 
kunskapen. Det bedöms inte vara prioriterat eller efterfrågat att inrätta ett kösystem för 
ateljéer och verkstäder. 

Handlingar i ärendet 
Kultur- och fritidsenhetens tjänsteskrivelse den 7 oktober 2016 
Bilaga 1 – Politikerinitiativ - Skapa fler ateljéer och inför ateljéstöd till Nackas professionellt 
verksamma konstnärer och konsthantverkare 

Yrkanden 
Åsa Marnell (MP), Fredrik Holmqvist (V) samt Lovisa Emanuelsson (S) yrkade bifall till 
politikerinitiativet.   
Oliver Rykatkin (M) yrkade bifall till kultur- och fritidsenhetens förslag till beslut.  
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§ 68 forts  

Beslutsgång 
Ordförande Hans Peters (C) ställde kultur- och fritidsenetens förslag till beslut mot 
Oppositionens bifallsyrkande och fann att nämnden hade bifallit enhetens förslag till 
beslut.   
Votering begärdes och verkställdes.  
För bifall till politikerinitiativet röstade Åsa Marnell (MP), Fredrik Holmqvist (V), Lovisa 
Emanuelsson (S) och Margareta Jonsson (NL).   
För kultur- och fritidsenhetens förslag till beslut röstade Oliver Rykatkin (M), Monika 
Segerman (M), Vilma Mori Aguilar (M), Gertrud Lindgren (L), Lydia Liu (KD) och Hans 
Peters (C).  
Med 6 röster mot 4 beslutade kulturnämnden således i enlighet med kultur- och 
fritidsenhetens förslag till beslut.  

Protokollsanteckningar 
Hans Peters (C) lät anteckna följande till protokollet.  
 
”Stockholms stad och Värmdö kommun har, liksom flera andra kommuner runt om i 
landet, ett stöd till konstnärer som är skrivna i respektive kommun och hyr ateljé inom 
kommunens geografiska område. Stödet brukar kallas ateljéstöd. Centerpartiet anser att 
även Nacka kommun bör inrätta ett sådant stöd. För många konstnärer är ekonomin ett 
problem och det är svårt att hitta lokaler som håller en sådan hyresnivå så att det är möjligt 
att klara av finansiellt. För att ändå underlätta lite för nackakonstnärer som har ateljéer eller 
skulle vilja hyra sådan, borde kommunen införa ett ateljéstöd. Som en motprestation skulle 
de som får stödet kunna hålla öppet för allmänheten vid något eller några tillfällen under 
året. Det kan dessutom öka allmänhetens förståelse för kulturens villkor.” 
 
Fredrik Holmqvist (V) lät anteckna följande till protokollet.  
 
”Vänsterpartiet ser nödvändigheten av ett rikt och levande kulturliv. "Kreativitet, mångfald 
och konstnärlig kvalitet ska prägla samhällets utveckling”, enligt de kulturpolitiska målen. 
Kultur är viktigt. 
 
Konst och kultur innebär arbete, det måste skapas någonstans. Konstnärer och 
konsthantverkare behöver ändamålsenliga verkstäder och ateljéer till överkomliga hyror. 
Konstnärers låga inkomster innebär att alla stimulansmedel får stor effekt för 
verksamheten. Medellönen i Sverige är 32 000 kronor, medan snittet för konstnärer är 13 
300. Att bilda familj eller flytta till en kommun med Nackas höga bostadskostnader innebär 
att många inte har råd att fortsätta det de är utbildade för.  
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§ 68 forts  
 
Den bostadsmäklare som inte hänvisar till närhet till kultur blir inte långvarig i sitt skrå. 
Svensk kultur när långt utanför Sveriges gränser och lockar hit turister och handel. De 
satsningar som görs inom kultursektorn är livsviktiga för både näringsliv och samhälle. I 
Nacka vill man inte stödja detta. Det styrande partiet med följe likställer kultur med 
underhållning, man tycker den skall bära sig marknadsmässigt. Man vill skörda utan att så. 
Nacka kommun tror sig alltså kunna skapa ett livskraftigt samhälle genom att hänvisa till 
grannkommunernas satsningar. 
 
I flera kommuner, bl. a. Värmdö och Stockholm, underlättar man för kulturarbetarna 
genom olika åtgärder; ateljéstöd, ateljéer och ateljébostäder. Idag har konstnärer bosatta i 
Nacka sämre förutsättningar än de som bor i grannkommunerna. Vi ställer nu vårt hopp till  
det medborgarförslag som lämnats in av Nackas konstnärer, att man ser hur mycket 
mervärde man kan få för pengarna.” 
 
Oliver Rykatkin (M) lät anteckna följande till protokollet.  
 
”Vi i moderaterna anser att ifall man börjar att subventionera en viss yrkeskategoris lokaler 
så kommer det inte att dröja lång tid innan detta har spridit sig bland många andra 
yrkeskategorier. Därför yrkade vi avslag för att ingen yrkeskategori ska vara särbehandlad 
gentemot den andra.” 
 
Gertrud Lindgren (L) lät anteckna följande till protokollet.  
 
”I årets budget finns inget utrymme avsatt för ateljéstöd. Eftersom det rör sig om relativt 
litet pengar kan det ändå finnas anledning att inför nästa års budget fundera på om det går 
att inrätta ett sådant stöd och i så fall hur det skulle kunna utformas. Nacka kommun lyfter 
ju fram kulturen som något viktigt för såväl den enskilde medborgaren som för Nackas 
attraktivitet både som besöksmål och som alternativ för etablering av företag. Det verkar 
då rimligt att bidraga till att skapa bra möjligheter för konstnärer att verka i kommunen.” 
 
- - - - - 
  



 
13 (19) 

 25 oktober 2016 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kulturnämnden 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 69 KUN 2016/77 

Inriktning för verksamheten vid museet Hamn 2018-
2022 samt upphandling av drift 

Beslut 
1. Kulturnämnden beslutar att upphandla drift av museet Hamns verksamhet för 

perioden 2018-2022. 
 

2. Kulturnämnden beslutar att museets verksamhet under 2018 till och med 2022 ska 
inriktas mot: 
• Att bibehålla karaktären av slagfältsmuseum. 
• Att bibehålla och utveckla kontakterna mot universitets- och forskarvärlden. 
• Att omfatta dåtids-, samtids- och framtidsperspektiv av Nackas historia, 

samtida och framtida kulturarv och möjliggöra tillfälliga utställningar  
• Att visa upp samlingar. 
• Att 300-årsminnet av slaget vid Stäket lyfts fram och uppmärksammas.  
• Att bredda mot målgruppen barn och unga men också fortsätta att attrahera 

och ge utrymme för målgrupperna inom nuvarande verksamhet. 
• Att vara en mötesplats med viss utökad verksamhet jämfört med idag 
• Att ha en samordnande roll i kulturarvsarbetet i Nacka 
• Att genom digitalisering utveckla museets utbud som komplement till den 

fysiska utställningsverksamheten. 
• Att samverkan med föreningsliv, näringsliv och andra intressenter i Fisksätra 

och övriga Nacka ska stimuleras, i syfte att utveckla verksamheten och sprida 
kunskap om museet. 

• Att samverkan med restaurangen ska stimuleras för att ytterligare stärka 
attraktionskraften. 

• Att de föreslagna ökade kostnaderna om 1,3 mkr ska ses över i syfte att läggas 
på en lägre nivå och det ska framgå i nämndens budget att det tas ur nämndens 
anslag för ”industrikulturarvet”. 

• Att undersöka möjligheter till utökade öppettider  

Ärendet 
Driften av museet Hamn upphandlades för 3 år sedan och avtal skrevs med Emotion AB, 
nuvarande driftsaktör, för perioden 2014-2017. Då avtalet löper ut i slutet av 2017 behöver 
en ny upphandling av driften ske. Inför upphandlingen föreslås en inriktningen för museet 
som kommer styra verksamhetsutvecklingen. Museet Hamns inriktning ska omfatta ett 
dåtids-, samtids- såväl som ett framtidsperspektiv samt bidra till att skapa förutsättningar 
för hållbarhet, förståelse, meningsskapande och dialog om Nacka förr, nu och i framtiden. 
Slaget vid Stäket, Fisksätra och det framtida Nacka ska symboliskt hålla ihop verksamheten  
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utifrån de tre tidsperspektiven. Museet ska utvecklas till en mötesplats och vara öppet hela 
året.  Verksamheten ska prioritera barn, unga och samverka med skolan. I uppdraget ingår 
också att visa samlingarna och att anta en samordnande roll inom kulturarvsarbetet i 
Nacka. Den framtida verksamheten ska utnyttja digitaliseringens möjligheter för att nå nya 
målgrupper och vara en framtidsinriktad kulturarvsaktör digitalt såväl som analogt. 
Verksamheten ska följa med omvärldsförändringar och trender som pekar på behov av fler 
öppna och lättillgängliga mötesplatser, möta ett växande intresse för kulturarv, mer 
deltagarinvolvering och samt inkludera samtidens berättelser för att skapa förståelse för vad 
som är ett arv och ett blivande kulturarv. 

Handlingar i ärendet 
Kultur- och fritidsenhetens tjänsteskrivelse den 15 september 2016 
Bilaga 1: Kulturarv Nacka - en omvärldsanalys framåt 2030 

Yrkanden 
Ordförande Hans Peters (C), Oliver Rykatkin (M), Gertrud Lindgren (L) och Lydia Liu 
(KD) yrkade gemensamt att kulturnämnden beslutar att anta punkt 2 i följande lydelse:  
 
Kulturnämnden beslutar att museets verksamhet under 2018-2022 ska inriktas mot: 

- Att bibehålla karaktären av slagfältsmuseum. 
- Att bibehålla och utveckla kontakterna mot universitets- och forskarvärlden. 
- Att omfatta dåtids-, samtids- och framtidsperspektiv av Nackas historia, 

samtida och framtida kulturarv och möjliggöra tillfälliga utställningar  
- Att visa upp samlingar. 
- Att 300-årsminnet av slaget vid Stäket lyfts fram och uppmärksammas.  
- Att bredda mot målgruppen barn och unga men också fortsätta att attrahera 

och ge utrymme för målgrupperna inom nuvarande verksamhet. 
- Att vara en mötesplats med viss utökad verksamhet jämfört med idag 
- Att ha en samordnande roll i kulturarvsarbetet i Nacka 
- Att genom digitalisering utveckla museets utbud som komplement till den 

fysiska utställningsverksamheten. 
- Att samverkan med föreningsliv, näringsliv och andra intressenter i Fisksätra 

och övriga Nacka ska stimuleras, i syfte att utveckla verksamheten och sprida 
kunskap om museet. 

- Att samverkan med restaurangen ska stimuleras för att ytterligare stärka 
attraktionskraften. 

- Att de föreslagna ökade kostnaderna om 1,3 mkr ska ses över i syfte att läggas 
på en lägre nivå och det ska framgå i nämndens budget att det tas ur nämndens 
anslag för ”industrikulturarvet”. 

- Att undersöka möjligheter till utökade öppettider.   
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Åsa Marnell (MP) yrkade avslag på Alliansens gemensamma ändringsyrkande.   
 
Åsa Marnell (MP) yrkade vidare, med instämmande av Lovisa Emanuelsson (S), Fredrik 
Holmqvist (V) och Margareta Jonsson (NL), avslag på punkt 1 i tjänsteskrivelsens förslag 
till beslut om att upphandla drift av museets HAMNs verksamhet.  
 
Åsa Marnell (MP) yrkade vidare, med instämmande av Lovisa Emanuelsson (S) och Fredrik 
Holmqvist (V), bifall till punkt 2 i tjänsteskrivelsens förslag till beslut.  
 
Margareta Jonsson (NL) yrkade att ärendet skulle återremitteras för att kompletteras med 
synpunkter från befintliga aktörer i Hamn.  

Beslutsgång 
Ordförande Hans Peters (C) ställde först Margareta Jonssons (NL) återremissyrkande mot 
avslag och fann att nämnden hade avslagit återremissyrkandet. Ärendet skulle behandlas vid 
dagens sammanträde.   
 
Därefter ställde Hans Peters (C) den första beslutspunkten i kultur- och fritidsenhetens 
förslag till beslut om att upphandla drift av museets verksamhet mot Åsa Marnells (MP) 
avslagsyrkande och fann att nämnden hade bifallit kultur- och fritidsenhetens förslag till 
beslut.  
 
Med avslag på Åsa Marnells (MP) bifallsyrkande beslutade nämnden att avslå den andra 
beslutspunkten i kultur- och fritidsenhetens förslag gällande inriktning av museets 
verksamhet.  
 
Slutligen ställde Hans Peters (C) Alliansens ändringsyrkande mot Åsa Marnells (MP) 
avslagsyrkande och fann att nämnden har bifallit Alliansens ändringsyrkande.  

Reservationer 
Lovisa Emanuelsson (S) reserverade sig mot den första beslutspunkten om 
upphandling av drift av museet HAMNs verksamhet och angav följande: 
 
”Socialdemokraterna i Nacka är för att museet Hamn som skildrar dåtids-, samtids- och 
framtidsperspektiv av Nackas historia, samtida och framtida kulturarv bör drivas i 
kommunal drift. Den nuvarande entreprenören har efter ett treårigt arbete sagt upp driften 
av museet och museets framtid kommer nu upphandlas. Socialdemokraterna anser att det 
är viktigt att Hamn som en viktig aktör för att föra fram Nackas lokala historia och 
kulturarv finns till för medborgarna och att det finns en långsiktig ambition i  
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samhällsbygget. Nackas kulturarv är för viktig för att läggs ut på entreprenad.  Det finns 
även synergier att vinna på att lägga museet i kommunal drift, genom att långsiktig 
samarbeten kan säkerhetsställas mellan exempelvis museet och skolor i nacka.  
  
Det är beklämmande att alliansens kulturpolitiker med sitt tilläggsyrkanden vill skära ner på 
medborgarnas tillgång till sitt kulturarv genom att minska anslaget och kulturbudgeten trots 
tjänstemännens beräkningar.  
  
I alliansens tilläggsyrkande finns risk för detaljstyra verksamheten. Det är inte en 
kulturpolitikers plats att tala om för en verksamhet hur de ska uppfylla sitt uppdrag utan att 
formulera vad uppdraget är. Det står bland annat i alliansen tilläggsyrkande att ”samverkan 
med restaurangen ska stimuleras för att ytterligare stärka attraktionskraften”. 
Socialdemokrater välkomnar att det sker samarbeten mellan verksamheter och 
kommersiella aktörer men det är inte kommunpolitikers jobb att detaljstyra vilka 
kommersiella aktörer en verksamheter bör och inte bör samarbeta med. Vi står också fast 
att tjänstemännen gjort en rättvis beskrivning av Hamns verksamhets inriktning under 2018 
till och med 2022 där det finns tydliga inriktningar.” 
 
Fredrik Holmqvist (V) reserverade sig mot den första beslutspunkten om 
upphandling av drift av museet HAMNs verksamhet och angav följande:  
 
”Museet HAMN i Fisksätra behöver få ett långsiktigt stöd genom kommunal drift. Det är 
ett nytänkande och lekfullt slagfältsmuseum, med en levande utställning om Sveriges mest 
tätbefolkade ort. Vi vill att kopplingen till dagens samhälle förstärks ytterligare, både genom 
innehåll och samverkan. Vi vill att tillräckliga medel och resurser tillförs för att låta museets 
potential nå ut i såväl lokalsamhället som i omvärld.  
 
Framförallt är det viktigt att den kompetens, erfarenhet och engagemang som finns i 
museiledning tillvaratas i utvecklingsarbetet. Museet skall vara en integrerad del av 
kommunen, inte en motpart vid förhandlingsbordet – eller som nu, inte ens inbjudits att 
vara med och diskutera museets framtida inriktning. 
 
Därför reserverar Vänsterpartiet sig mot beslutet.” 
 
Åsa Marnell (MP) reserverade sig mot den första beslutspunkten om upphandling 
av drift av museet HAMNs verksamhet och angav följande:  
 
”Alliansens tilläggsyrkande kring museets framtida verksamhet betyder i realiteten att 
alliansen drar ned kulturbudgeten med sitt nu beslutade förslag. Det här gör Miljöpartiet  
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beklämda. Alliansen skulle istället kunna visa en viljeriktning och en ambition för museet 
HAMNs framtida verksamhet. 
 
Miljöpartiet vill att museet HAMN är en inkluderande kulturarvsaktör i Nacka. Kulturarv 
omfattar både materiella och immateriella lämningar liksom historiska och nutida 
föreställningar om dessa. Kulturarv är aldrig något fast utan skapas och används för olika 
syften. Både gemenskap och konflikter kan uppstå när föremål, platser eller händelser lyfts 
fram som ett viktigt kulturarv. Den som kan göra anspråk på historien, kan göra anspråk på 
framtiden. Arbetet med att bevara vårt kulturarv ska utgå från jämställdhet, normkritiska 
perspektiv och mångfald. 
  
Miljöpartiet anser att kulturarv ska skapa gemenskap och öppenhet i vårt gemensamma 
samhällsbygge, därför är det viktigt att kulturarvet är inkluderande d v s att alla i Nacka 
känner att de är en del av kulturarvet. Det är ett viktigt arbete att tillgängliggöra kulturarvet 
för medborgarna och museet HAMN är där kommunens viktigaste aktör. Museet HAMN 
ska lyfta fram och vara en sammanhållande kraft i kommunens kulturarvsarbete. Museet 
ska få ett utökat uppdrag att arbeta med kommunens kulturarv, både det materiella och det 
immateriella, utifrån jämställdhet, normkritiskt perspektiv och mångfald. Vi vill att museet 
ska ha ett aktivt arbete gentemot alla Nackas skolor för att kommunens elever ska kunna ta 
del av museets utställningar och andra verksamheter. Hembygdsgårdarna i Nacka är också 
betydelsefulla för det långsiktiga kulturarvsarbetet, särskilt då med det lokala närområdets 
historia i fokus. I museet HAMNs utökade uppdrag ingår också att samverka med Nackas 
hembygdsgårdar. 
  
Miljöpartiet vill att kommunens museum HAMN ska drivas av kommunen istället för att 
låta en entreprenör sköta verksamheten. Vi vill riva upp beslutet att lägga ut museets drift 
på en entreprenör. Tills detta händer vill vi bevaka utvecklingen av hur museet sköts.” 

Protokollsanteckningar 
Margareta Jonsson (NL) lät anteckna följande till protokollet.  
 
”Nacka säger sig vilja ta tillvara på individens egen kunskap, förmåga och kompetens. 
Bakgrunden till den tjänsteskrivelse som ligger till bas för förslag till beslut visar på stora 
brister i förankring bland viktiga nyckelpersoner i verksamheten och i Fisksätrasamhället i 
övrigt. Nackalistan yrkar på ett tillägg i materialet efter ett förankringsarbete där de nu 
aktiva aktörerna i Hamn också får komma till tals och komplettera med hur de ser på 
kommande utveckling av verksamheten.”  
 
- - - - - 
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Anmälningar och delegationsbeslut  

Beslut 
Kulturnämnden noterar att den har tagit del av handlingarna till protokollet.  

Handlingar i ärendet 

Delegationsbeslut  
• Beviljande av kulturbidrag till Boo Folkets Hus för projektet Far Out East, KUN 

2016/92, 2016-10-18 
• Beviljande av kulturbidrag till Magiska Amanda Larsson i kulturstöd, KUN 

2016/91, 2016-10-18 
• Beviljande av kulturbidrag till Afghanska Penklubben för att arrangera kulturafton, 

KUN 2015/70-868, 2016-10-07 
• Beviljande av Peng direkt till Sakina Rachid för arrangemanget Henkans Jam, KUN 

2016/14-868, 2016-09-20 
• Beviljande av Peng direkt till Sara Kadhum för arrangemanget Skapa Fritt, KUN 

2016/14-868, 2016-09-20 
• Avslag på Alta kulturförenings ansökan om Lilla projektstödet, KUN 2015I 115-

868, 2016-10-07 
• Vidaredelegering av beslutsattestanter år 2016 för kulturnämnden, KUN 2015/61-

002, 2016-10-04 

Rapporter  
• Återrapport från Bok & biblioteksmässan i Göteborg, Åsa Marnell 
• Återrapport från Bok & biblioteksmässan i Göteborg, Hans Peters  

Information  
• Resultat av Stockholmsenkäten 2016 

Beslutsgång 
Kulturnämnden noterade att den har tagit del av handlingarna till protokollet.  
 
- - - - - 
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Övriga frågor  
Inga övriga frågor fanns på mötet.  
 
- - - - - 
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